
20-letni Janez Mrak iz Studenčic pričel z rejo ovc

Ovce v hribovitem svetu
»Eno od možnosti izkoriščanja travnatega

sveta v hribovitem svetu predstavlja reja ovac,
ki ima prednost pred pitanjem govedi. S pašo
ovc uspešno izkoriščamo strme lege in skro-
mne travne površine. Reja je primerna za go-
spodarstva, ki ustvarjajo glavni dohodek izven
kmetijstva, ker so opravila pri ovcah manj ve-
zana na določeni dnevni čas.« Tako so zapi-
sali strokovnjaki Kmetijskega inštituta Slove-
nije v študiji »Stanje in možnosti razvoja kme-
tijstva v Polhograjskih Dolomitih« Ta njihov
zapis pa je povsem zares vzel 20-letni delavec
Janez Mrak iz Studenčic štev. 13. Pred tremi
leti so se pri njem oglasili strokovnjaki kmetij-
ske zadruge Medvode in kaj hitro je bil skle-
njen dogovor, po katerem so mu v rejo pripe-
Ijali 20 ovac kot matični trop zaYiadaljnjo re-
produkcijo.

»Veselje do ovac imam že od mladega.
Še ko je bil živ oče, sem mu večkrat dejal,
naj tni kupi ovco. Zelja se mi je uresničila
veliko pozneje, ko sva se z mamo odločila
sprejeti ponudbo medvoške kmetijske za-
druge in pričeti z načrtno rejo. Preurediti je
bilo treba hlev in tudi približno tri hektarje
slabših travnikov ponovno vključiti v
»proizvodnjo«. Vseh 12 hektarjev zemlje je
zelo raztresenih po hribovitem pobočju,
kjer je košnja, pa tudi spravito sena zelo
težavno«, nam je počasi in preudarno pri-
povedoval Janez ob našem obisku.

Mama Angela pravi, da je dvoje delovnih rok
kar premalo za vsa opravila, vendar z vese-
Ijem dela, ko pa ima sin Janez tako veselje do
živali. Sedaj je v hlevu že 70 ovac, vendar
Janez vsakq posebej pozna. Pravi, da je že
veliko knjig prebral. izpopolnjuje se tudi na
seminarjih. Voditi mora selekcijsko kontrolo,
saj želita s križanjem jezersko-solčavske
pasme z romanovsko dobiti več jagnjedi, več
mesa...

»Zaposlen sem v Tekstilni tovarni v Medvo-
dah na sušilnem stroju in gojenje ovac mi
vzame skoraj ves prosti čas. Priprava ograje
za pašo, vsakodnevni nadzor, pa košnja, su-
šenje, spravilo sena, kar veliko dela se nabere.
Toda če bi se hotel »preživeti« z ovcami, bi jih
moral imeti 200, ob tem, da bi vsaka ovca
imela tri mladiče letno. Sem spada tudi organi-
ziran odkup, več mehanizacije... Upam, da
bom v dveh letih uspel zrediti »pravo« čredo,«

. ves navdušen nadaljuje, ob tem pa nenehno
pogleduje mamo Angelo.

Tako Janez Mrak, ki ima eno od treh »po-
skusnih« čred na območju Kmetijskega za-
voda Ljubljana. Z izrednim posluhorri za živali
mu bo verjetnouspelo uresničiti načrt, ki si ga
jezastavil skupaj s kmetijsko zadrugo. Njegov
uspeh pa bo kasneje verjetno spodbudi! še
koga, saj so podani ustrezni pogoji, le začeti
bo treba.


